
Formandens beretning – 2010      
Kolding Orienterings Klub 
 
 
Et fantastisk år med mange store og fine arrangementer er vel 
overstået. Endnu en gang har vi vist at udover, at vi tager vores tørn 
når der skal arrangeres stævner og vi er rigtig gode til det, også 
opbygger og styrker vores fantastiske klubånd. Jeg vælger at tage 
det som, at vi faktisk godt kan lide, at arrangere, at være med der 
hvor det sker og at have indflydelse på udfaldet. Og der er altid 
masser af folk der står klar til at hjælpe. 
 
Vi har i årets løb fået rigtig mange nye løbere og sammen med den 
store ungdomsgruppe fylder det dejligt op i klublokalet og til 
onsdagstræningen. 
 
 
Sportsligt 
Året bød på oprykning til 2. division – skal vi gøre os forhåbning om 
oprykning til 1. division, kræver det massiv opbakning til 
divisionsmatcherne. 
 
Ved DM’erne kæmpede vores ungdomsløbere bravt for medaljer, 
Cecilie vandt DM i D10 hvor Trine blev nr. 5, mens Søren fik en 4. 
plads i H10 bare få sekunder efter bronzen. Tine fik en fin 7. plads i 
D12.  
 
Til JFM vandt både Cecilie og Søren hhv. D10 og H10 og sammen 
med Trine løb de en 3. plads hjem på JFM-stafet i D/H-12.  
 
DM-medaljetagerne var: 

DM Nat 
D40: 2. Marianne Lynge 

DM Sprint 
D40: 2. Marianne Lynge 

DM Mellem 
D40: 3. Marianne Lynge  
H75: 3. Bent Jacobsen 

DM Lang 
D10: 1. Cecilie Eeg Højholt 
 

DM MTB-O 
D40:  2. Marianne Lynge 

DM Ultralang 
D40: 3. Marianne Lynge  

 
Til KUM blev Sissel, Tine og Anne Line udtaget, men kun Sissel deltog. 
 
Kredsungdomspokalen i D10 blev vundet af Cecilie. 
 
Til DM i Biathlon vandt Ulrik Staugaard, Poul Mouritsen og Claus Lyngby sølv i stafetten. 
Ved VM i biathlon var Thomas Jensen på sølvholdet i stafet. 
 
- TILLYKKE TIL JER ALLE. 



Arrangementer 
Året bød på 3 rigtig store arrangementer – med Påskeløbene, Kolding-
løbet og VM i biathlon. 
 
3 store arrangementer som har krævet sine ressourcer, men som jeg 
også føler, er med til at give os et godt sammenhold og klubliv. Herfra 
skal lyde en kæmpe tak og et stort bifald for det fantastiske arbejde I 
lægger for dagen for klubben. For et er de mange timer I lægger i 
klubben, noget andet er at I gør det godt, så vi som klub får stor ros for 
vores arrangementer og engagement i at bidrage til festen. 
 
Påskeløbene trak små 2000 løbere til, og mens vejret måske ikke var 
det bedste, så var stævnepladsen med de mange telte et godt 
samlingssted, og der var stor ros fra deltagerne bagefter. Det gode 
samarbejde med Gorm forløb igen forbilledligt.  
 
Kolding-løbet slog endnu engang deltagerrekord med mange 
forhåndstilmeldte, og selvom også det blev en våd affære tilmeldte 
mange sig også på dagen. Det nye tidsregistreringssystem nåede ikke at 
blive klar, så det gamle system måtte på banen igen.  
 
VM i biathlon blev arrangeret over 3 dage sammen med DMI i 
Frederikshåb og Nymindegab med 120 deltagere. 
 
I alt har vi arrangeret 2 træningsløb, en natcup, fidusløb, påskeløb, 
Kolding-Løbet, biathlon og MTB-O, kun Café Noir-stafetten blev vi nødt 
til at aflyse i sidste øjeblik eftersom skovtilladelsen ikke blev givet. 
 
 

     
 
Korttegning 
Frederikshåb Vest og Øst er revideret til VM, der er lavet et sprintkort over Kolding City, og 
så fik vi æren af at løbe på et nytegnet kort i Haraldskær ved Skibet til fidusløbet 2011, et 
kort som nu er overdraget til SNAB, Vejle. 
 
 
 



Klubliv 
Onsdagstræningen med efterfølgende spisning er vores vigtigste aktiv for det gode klubliv 
og for det sociale sammenhold, vi kan ikke takke Aase og Ellen nok for deres arbejde, 
også for de hjemmelavede islæt. 
 

      
 
Påskeløbene gav ikke anledning til en 
klubtur, eftersom vi selv var arrangører. 
Derimod blev kredsens ungdoms-sommerlejr 
i Sverige, et tilløbsstykke for KOK’erne med 
12 børn og 5 voksne.    
 
Til Slotsøstaffetten, et hyggeligt arrangement 
ved slotsøen, stillede vi med 35 deltagere – 
7 hold, under kyndig holdledelse af familien 
Iversen. 
 
Sæsonafslutningsfesten havde rekordstor 
tilslutning – 70 deltagere. Det var dejligt at 
se, at så mange nye medlemmer deltog i år. 
 
Julebanko sluttede året af med masser af gevinster, sidegevinster og i år med side-side 
gevinster. Nogle var dog mere heldige end andre.  
 
Løbstilmeldingen har igen i år været varetaget af Ellen og Paul, nok mest Paul. Det er 
efterhånden blevet til 27 år – tak for det.  
 
Klubbladet er i år udkommet 4 gange. Det er i år blevet støvet af med et nyt layout - et flot 
tryk med gode farvebilleder. Hjemmesiden bliver flittigt brugt til nyttige informationer, og 
det månedlige program har Aase igen i år stået for. 
 
De fleste har erhvervet sig den nye klubtrøje og overtræksdragt, og ved mange lejligheder 
i år er klubtøjet blevet luftet i samlet folk, og det ser godt ud. 
 
Og endelig udkom jubilæumshæftet i en tykkere udgave, med hele 40 års aktivitet 
beskrevet i tekst og tal.  



Bestyrelsesarbejdet 
Bestyrelsen har igen holdt antallet af møder på et minimum, 3 i alt, dertil har vi deltaget i 4 
klubledermøder og repræsentantskabsmødet. 
 
Derudover deltager vi i relevante debatter, reglementsændringer, kredsarbejde, 
ungdomskurser mv.. 
 
 
Fremtid 
Vi fortsætter i DOF’s spor med at gøre sporten enklere og lettere at gå til og forstå. Blandt 
andet deltager vi med ”Find vej” projektet, som vi forventer udbygges i år i Kolding. 
Herunder ligger også markedsføring af sporten og fastholdelse af nye medlemmer. 
 
En anden vej kunne også være, at gøre vores hjemmeside mere informativ, så vi gør det 
enklere at forstå hvad sporten går ud på, og hvad sporten reelt giver af værdi for den 
enkelte såsom kortforståelse og naturoplevelser, og hvad sporten giver af muligheder som 
familiesport.  
 
I år vil vi arbejde kraftigt på at få et par udvalg op at stå, så opgaverne kan fordeles bedre 
på både ungdomssiden og arrangementssiden.  
 

 
 

 
Klubbens arrangementer i 2011 
 
6/2 Fidusløb 
26/2 Træningsløb – Harte Skov 
4/3 Natcup – Kolding Motorsportscenter 
29/5 Kolding Løbet 
20/8 JFM stafet – Frederikshåb 
3/9 Biathlon – Fredericia Fælled  
 
 

 
Tak for en god sæson 

 
Susanne Højholt 

Formand 
 


